
SESTALI SO SE ČLANI OBČINSKEGA ODBORA ZZB NOV

Biti moramo bolj kritični
do vseh negativnih pojavov!

V tem letu so se člani tega odbora sestali drugič.
Razpravo so namenili poročilu predsednika Janka
Janše o delu predsednika in komisij, spregovorili
pa so tudi o zdravilski dejavnosti in počitniških
domovih. Izvlečke iz predsednikovega porodla
tudi objavljamo.

Ugotovitve in spoznanja iz tega poročila so bila
tudi predmet razvejene in poglobljene razprave,
ki jo tudi povzemamo. Stane Vrhovec je menil, da
se v naši občini materialna in zdravstvena proble-
matika dobro rešuje. Seveda pa se s starostjo
zdravstveni problemi borcev stopnjujejo, kar po-
meni tudi višje cene zdravstvenih storitev in po-
javljajo se že mnenja o participacijah za borce.
Drago Šumak iz Rožne doline je opozoril na
pojave vključevanja v orgaanizacijo ZZB NOV
spričo nekaterih ugodnosti, zato je treba takšne
pojave špekulantstva že v kali zatreti. Z ozirom na
to, da se precej govori o prejemanju republiških
priznavalnin, je Marija Legan - predsednica so-
cialne komisije povedala, da občinski odbor nima
nikakršnega pregleda nad prejemniki teh prizna-
valnin, kljub večkratnim urgencam. So pa te obli-
ke pomoči nižje od občinskih, katere so v letoš-
njem letu valorizirali oziroma nekaterim spričo
neizpolnjevanja kriterijev tudi ukinili. Zavzela se
je za to, da bi morale borčevske organizacije v KS
objektivneje ocenjevati razmere posameznih bor-
cev in tolmačiti upravičenost ukinitve.

V razpravi je-sodeloval tudi sekretar občinske-
ga komiteja ZK Vasja Butina. Potem ko je orisal
družbenoekonomsko prizadevanje v občini, je še
posebej podčrtal nujnost in pravilnost delovanja
borčevske organizacije, ko gre za kritično obrav-
navo aktualnih družbenoekonomskih in političnih
vprašanj - vprašanj naše družbe. Ponekod se
srečujemo s pojavi podcenjevanja članov ZZB
NOV v primerih njihovega aktivnega delovanja.
Tega ne smemo dopustiti. V naši občini si trajno
prizadevamo, da tudi s kadrovsko politiko zago-
tavljamo trajnost prisotnosti članov 7.7.B NOV v
ključnih vodstvih. To pa seveda ni zgolj slučaj, saj
vemo, da vrsta borcev aktivno deluje v vodstvih
organizacij v KS. Brez aktivnosti borcev ne more-
mo naprej, ne moremo brez njihovega revolucio-
namega duha, vrednot in spoznanj.

AJojz Škufca je svojo razpravo namenil politič-
ni oceni izven in znotraj naše države in med
drugim dejal: »Govorice, da so borci največji
porabniki proračunskih sredstev, niso na mestu.
Zahtevati moramo, da se ti podatki in dohodki
borcev javno objavijo ter konkretizirajo. Borci
moramo biti bolj kritični ter zahtevati konkretno
odgovornost. Vedeti pa moramo, da se stvari le
spreminjajo, kar je dokaz tudi naše občine. Ne
smetno se povreči v kolektivne kriterije in ne
smemo zgubiti zaupanja v našo druibo in prihod-
nost«! Ko je Janez ReŽek razpravljal o tem, da se
piše in govori, kakšne materialne ugodnosti uživa-
jo boFci, je dejal: Nihče nam ničesar ne da več,
kot smo zaslužili, naše pokojnine so v celoti zaslu-
žene in ne podarjene!

Več kritičnih in zaskrbljujočih je bilo tudi bese-
di na račun sredstev in vzdrževanja spomenikov.

Danilo Bajat je poudaril, da je kritična ocena do
razdeljevanja sredstev na mestu, ob tem pa je
treba povedati, da odbor pri občinski skupščini ni
dobro delal, ni se sestajal, slaba pa je bila tudi
udeležba.

Borci so spregovorili tudi o zdraviliški in re-
kreativni dejavnosti, ki jo večinoma koristijo v
Banjolah, Strunjanu in Mojstrani. Ob tem so
sprejeli več pobud in predlogov, sprejeli pa so
tudi sklep o regresiranju oddiha ter brezplačnega
oddiha v Banjolah. V mesecih aprilu in prvi polo-
vici maja ter v oktobru bi lahko koristili brezpla-
čen oddih, v ostalih izvensezonskih mesecih pa s
50-odstotnim regresom. Ob tem pa bi seveda
upoštevali tudi izjeme v juniju in septembru.

Pomemben je odnos
do moralnih vrednot

Borci smo občutljivi na nespoštovanje /n nepravilno
vrednotenje naše revo/ucije in narodnoosvobodi/nega
boja in bomo občutljivi rudi naprej. Zavračamo črno
belo prikazovanje naše preteklosti in naših izkušenj. Z
novimi spoznanji v prehojeni poti delavskega razreda,
naše partije, oborožene revolucije in izgradnje samo-
upravne družbe soglašamo, toda proti kvazi resnicam
dv/gamo svoj g/as in to zahtevamo tudi od drugih organi-
zirariih socialističnih sil. Smo za nove oblike negovanja
revolucionarnih tradici/, še zlasti na področju proslavlja-
nja raznih obletnic, ki jih je treba prilagoditi zahtevam
sedanjega časa. V sedanjih kriznih razmerab je zlasti
pomemben aktiven odnos do uveljavljanja in osvajan/a
duha revolucionamih moralno etičnih vrednof razred-
nega in narodnoosvobodilnega boja.

Podružbljanje materia/ne, socialno zdravstvene in sla-
novanjske zaščite za borce in invalide je v preteklosti
dalo dobre rezu/tate. Z raznimi zakoni, samoupravnimi
sporazumi in odloki so v obdobju relativnega blagostanja
v gJobaJi zadovoljivo rešena vsa materiaJna vprašanja
borcev /n invalidov. Spričo tega je v tem obdobju v
borčevskih organizacijah povsem objektivno nekoliko
spiahnela neposredna ndgovornost za materialno in so-
cialno zdravstveno zaščito našega danstva. V druibeno
ekonomski krizi, ki jo preživljamo pa se stvari odvijajo le
nekoliko drugače. Vse močneje so prisotne razne ten-
dence, ki bi nas želele spremeniti v socialno kategorijo
Ijudi, ki so v breme družbi. V naši občini giede tega
nimamo pioblemov.

V okvir teh vpraian/ brez dvoma spada tudi nepresta-
no poudarjanje in ponavljanje o visokih sredstvih za
borce, k/ bremenijo proračun federacije. Čeprav to zveni
kot skrb za borce, je namen nasproten. Ustvarja se čudno
razpoloženje do nafc generadje, odnos, ki naj nas poti-
sne na stranski tir. Še pred dvema letoma smo bili borci
na drugem mestu v zveznem proračunu, takoj za JLA in
pred nerazvitimi, sedaj smo na tretjem mestu. Vsi pa
vemo, da rudi to ni res in da se za tem skriva marsikaj.
Tega se zaveda tudi birokradja zvezne uprave in se zato
tako krčevito upira decentraloaciji teh sredstev na repu-
bJike. Odločnejši bomo morali biti v naši zahtevi, naj se
končno razčisu to vprašanje. Naj se ločeno prikazujejo
stroški za naše pokojnine, ki nam gredo za vjoženo
minulo dek> kot ostalim kategorijam upoko/encev in
ločeno stroški, ki nam gredo iz naslova borčevskih in
invalidskih pravic.
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